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本文作者相关文章

模糊聚类分析在区域水资源承载能力评价中的应用 

王好芳 吴美 陈文艳 

王好芳,陈文艳：山东大学土建与水利学院, 山东 济南 250061;  
吴美：济南市科学技术馆, 山东 济南 250002 

摘要： 

介绍了模糊聚类分析的基本原理和计算步骤,并利用该分析方法对山东省17地市的水资源承载能力进行评

价.评价结果表明:淄博市、威海市、青岛市、潍坊市、济宁市、日照市、枣庄市、莱芜市、烟台市和临沂

市等10个地市的水资源承载能力较高,而其它7地市的水资源承载能力相对较低.  
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Application of fuzzy cluster analysis to regional water resources carrying 
capacity evaluation

WANG Hao-fang，CHEN Wen-yan：School of Civil and Engineering, Shandong University， Jinan  
250061， China;  
WU Mei：Jinan Science and Technology Museum, Jinan 250002， China 

Abstract: 

he fuzzy cluster analysis principle and calculation approaches were introduced and adopted to 
evaluate the water resource carrying capacity of seventeen regions in Shandong Province. The 
evaluation results showed that Zibo City, Weihai City, Qingdao City, Weifang City, Jining City, 
Rizhao City, Zaozhuang City, Laiwu City, Yantai City, and Linyi City were in the higher capacity 
of water resources, while the water resources carrying capacity  of the other 7 cites were low.  
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